
13.10. 2015. godine, Cetinje 

  

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Poštovani poslanici 25. saziva Skupštine Crne Gore,  

 Otvaram prvu śednicu jesenjeg zasijedanja koje se po dobrom 

ustavnom običaju održava u našoj prijestonici Cetinju. Prije prelaska na 

utvrđivanje dnevnog reda da konstatujemo da je mjesto kolege Srđe 

Popovića, lista Evropska Crna Gora - Milo Đukanović odlučila da ga 

zamijeni poslanik Vuk Roćen. Dobili smo izvještaj Državne izborne komisije 

i konstatujem da je novi poslanik Skupštine Crne Gore Vuk Roćen. 

 Dnevni red ste dobili i shodno našem običaju, a u želji da budemo što 

operativniji i da olakšamo logistiku rada Parlamenta, on je kraći, sastoji se 

od tri tačke dnevnog reda i predlažem dnevni red u formi koji ste dobili.  

Izvolite. Stavljam na glasanje predloženi dnevni red. Za, protiv, 

uzdržani? 

 Kolega Popoviću, izvolite. 

 

 ANDRIJA POPOVIĆ: 

 Hvala, predsjedniče. 

 Kao što vam je poznato, Liberalna partija je podnijela shodno 

proceduri Prijedlog rezolucije o stabilizaciji političkog i parlamentarnog 



života u Crnoj Gori, mislimo da Skupština Crne Gore, kao najveći 

predstavnički dom građana, mora se izjasniti o  paralizi glavnog grada Crne 

Gore koja traje već 17 dana, protesti Demokratskog fronta, ne smijemo 

ostati nijemi. Prijedlog rezolucije podnijet je u skladu sa Poslovnikom i 

mislim da bi trebalo o tome da se izjasnimo, a čak prihvatam da se o tome 

raspravlja i na drugoj sjednici koja će biti održana sjutra u Podgorici. 

Zahvaljujem. 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala vama. Mislim da je prikladnije da śutra predložite proširenje 

dnevnog reda, ako se slažemo da se o tome ne izjašnjavamo danas, na 

kraju tema se odnosi na Podgoricu, a mi smo sad na Cetinju, pa da 

probamo završiti ovaj dnevni red po dogovoru. Hvala na razumijevanju. 

Mogu li da stavim dnevni red na glasanje? Hvala. 

 Otvaram ponovo glasanje. Izvolite. 

 Dva za, tri protiv, četiri uzdržana. Hvala vam. 

 Glasao je 41 poslanik i svi su bili za, a uzdržan je bio jedan,   kolega 

Popović, pretpostavljam. Nije. Ovdje nemamo prilike da vidimo kako je ko 

glasao. Nema prikaza kako je ko glasao. Hvala vam. 



 Idemo na prvu tačku dnevnog reda Predlog zakona o potvrđivanju 

Međunarodne konvencije o sprečavanju falsifikovanja novca.  

Može. Izvolite. 

 

 RADOVAN OBRADOVIĆ: 

 Gospodine Krivokapiću, poštovane poslanice i poslanici, poštovane 

građanke i građani Crne Gore. Imam jednu moralnu obavezu, s obzirom da 

sam dao riječ prilikom dolaska u ovaj dom. Ispred su mene i dvojicu kolega 

iz moje partije sačekale radnice bivše Košute i zamolile da istaknem njihov 

problem  vezano za povezivanja radnog staža i drugih prava iz radnog 

odnosa i ja sam to zaista i obećao.  

 Nadam se da će nadležna ministarstva se potruditi da u zakonitom 

postupku i shodno mogućnostima iznađu način u rješavanju njihovog 

problema i ovaj moj glas je apel na te institucije. Zahvaljujem za pažnju. 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala vam na trudu. Možemo li sada preći na tačku dnevnog reda? 

 Da li želi riječ predstavnik predlagača, pošto možemo falsifikovati tuđi 

novac onda problem je mnogo manji. 

 Da li neko od kolega želi riječ? Koleginica Jasavić. Izvolite. 



AZRA JASAVIĆ: 

 Zahvaljujem, poštovani predsjedniče. 

 Danas govorimo o Predlogu zakona o potvrđivanju Međunarodne 

konvencije o sprečavanju falsifikovanja novca. Govorimo iz razloga što smo 

nekada imali manje pameti nego što danas imamo. Govorim o devedesetim 

godinama, danas na Cetinju koje Pozitivna Crna Gora nikada neće 

bojkotovati, jer to je grad koji ne zaslužuje bojkot, to je grad u kome će svi 

oni koji istinski razumiju Crnu Goru sa zadovoljstvom dolaziti.  

 Danas na Cetinju simbolično upravo govorimo o ovoj konvenciji i to iz 

razloga što je ova konvencija još '29-te godine donijeta, a ratifikovana još u 

Krajevini Srba, Hrvata i Slovenaca. Imali smo ratifikaciju i od bivše 

Jugoslavije, one koju smo svi zvali svojom. Zahvaljujući pogubnoj politici 

'90-tih godina koja je vođena iz nekih centara moći koji još uvijek djeluju, 

jasno je da smo izopšteni iz Ujedinjenih nacija i imali smo diskontinuitet sa 

civilizovanim svijetom.  

 Danas simbolično na Cetinju ponovo se vraćamo u civilizacijske 

tokove kada je u pitanju ne samo falsifikovanje novca nego i po mnogo 

dubljim temama. Ovo iz razloga što je zapravo Savezna Republika 

Jugoslavija ta koja je vodila politiku, a prije nje oni koji su joj kreirali put, 

koja nas je potpuno isključila iz svih tokova i pravnih i civilizovanih kada je 



pravna tekovina u pitanju savremenog svijeta i kada su međunarodni 

standardi u pitanju. Mi smo, znači, u onoj bivšoj, reklo bi se Titovoj 

Jugoslaviji u kojoj nikom nije bilo tijesno imali ratifikovanu ovu konvenciju i 

zahvaljujući pogubnoj politici hegemonizma bilo koje vrste, ekstremizma 

bilo koje vrste koji jeste prijetnja savremenom svijetu i savremenim 

modernim tekovinama, a mi smo imali taj problem '90-tih godina, zaustavili 

pravni tok našeg bivstvovanja u međunarodnoj zajednici. 

 Danas ovdje na Cetinju povraćamo ovu konvenciju na način što ćemo 

je ratifikovati, vjerujem, jer je to zahtjev i međunarodne zajednice i Evropske 

komisije, a i naš. Pogubna politika '90-tih godina dovela nas je u poziciju da 

danas govorimo o radnicima Košute, radnici Košute jesu ugroženi zato što 

se nije slušala politika iz '90-tih koju je Cetinje zagovaralo. Cetinje je 

zagovaralo mir, Cetinje je zagovaralo “ne rat za mir” koji su zagovarali oni 

koji su opljačkali ovu zemlju i čiji se računi nalaze u švajcarskim bankama 

od tri miliona i ne znam koliko hiljada eura, oko četiri miliona, dok radnici 

gladuju i ti još uvijek nijesu privedeni licu pravde, jer tužilašto očigledno i 

sudovi rade svoj posao, ali ne na onaj način kako to Pozitivna Crna Gora 

očekuje, a Pozitivna Crna Gora očekuje da svi oni koji su se ogriješili o 

zakone ove zemlje, koji su ovaj narod opljačkali, pokrali i koji su radnike 



Košute doveli u poziciju da nas danas ovdje zaustavljaju, budu dovedeni  

poznaniju prava. 

 Očekujemo da se imovina koja je oteta radnicima Košute i svim 

radnicima Crne Gore vrati, jer ništa nijesmo građanima uradili ako ih 

budemo hapsili, a ne budemo im uzeli imovinu. To je suština priče i žao mi 

je danas što ministar pravde nije tu.  

Vratiću se na Konvenciju, jer je vrlo važno. Važno je zato što je u 

izvještaju Evropske komisije za ... 32. poglavlja Finansijski nadzor, 

Evropska komisija navela da Crna Gora mora da garantuje dovoljne 

kapacitete za sprovođenje u oblasti sistema unutrašnjih finansijskih kontrola 

i javnog sektora. 

 U Izvještaju o analitičkom pregledu o usklađenosti crnogorskog 

zakonodavstva Komisija je preporučila Crnoj Gori da sprovede relevantne 

djelove  Ženevske konvencije za suzbijanje i falsifikovanje novca i ocijenila 

da je njen zakonski okvir u tom dijelu usklađen sa pravnom tekovinom 

Evropske unije, izuzev kada je riječ o zabrani  medalja i žetona sličnom 

kovanom euru. Oni su saopštili da Crna Gora nije ratifikovala Ženevsku 

konvenciju za suzbijanje i falsifikovanje novca, ali da je naše 

zakonodavstvo usklađeno sa relevantnim evropskim standardima koji se 

odnose na zaštitu eura. Evo, vraćamo se na priču da smo imali ratifikovanu 



Ženevsku konvenciju, da smo imali, znači, Konvenciju o sprečavanju 

falsifikovanja novca, da smo zbog pogrešnih, sumanutih politika '90-tih 

izgubili se u jednom pravnom sistemu jer smo isključeni iz civilizovanog 

svijeta i pravnih tekovina Evropske unije i danas se na Cetinju ponovo 

vraćamo u regularne tokove. Ja vjerujem da će mudra i pametna politika 

koju će voditi crnogorski Parlament voditi nas u pravcu koji nas neće 

dovesti ni do čega drugog nego do uspješnih evroatlantskih integracija koje 

su sigurnost i prosperitet naše zemlje, jedini mogući, jer ukoliko ne budemo 

slušali ono što je unutrašnje biće našeg naroda, a to je potreba za 

sigurnošću i stabilnošću, vodićemo ih pogrešnim putevima, a ti putevi nijesu 

na ulici nego u Parlamentu. Hvala. 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala, koleginice, što ste načeli ovu temu koja je značajna za Crnu 

Goru. Na Cetinju ima Muzej novca, da podsjetimo nemaju mnoge zemlje 

Muzej novca, mi imamo Muzej novca. Centralna banka ga je otvorila u 

staroj Crnogorskoj banci, pa je prilika da se podsjetimo i ovim povodom kad 

usvajamo da smo dugotrajuća država na međunarodnoj sceni. Dio toga je i 

ratifikacija sprečavanja falsifikovanja, ali naša najstarija ratifikacija, sad sam 

se prisjetio, je ratifikacija Poštanske unije, gje smo bili osnivači 



1864.godine. Dakle, da smo mi dugo, dugo trajuća zemlja u svim 

vrednosnim papirima u prometu. Cetinje je pravo mjesto da se toga 

prisjetimo.  

 Izvolite, želi li još neko? Hvala vam. 

 U želji da građani imaju više novca bez falsifikata stavljam na 

glasanje Predlog zakona o potvrđivanju Međunarodne konvencije o 

sprečavanju falsifikovanja novca. Izvolite. Neke kolege su izašle, izgleda, iz 

sale, ili ne rade neke tastature. Provjerite.  Hvala vam. 

 Glasao je 41 poslanik i svi su bili za. 

 Idemo na drugu tačku dnevnog reda - Predlog zakona o 

potvrđivanju Sporazuma između Vlade Crne Gore i Savjeta ministara 

Republike Albanije o ekonomskoj saradnji.  

Treba li uvodno izlaganje? Hvala vam. 

 Da li se neko javlja za riječ? Koleginice Jasavić, izvolite. 

 

 AZRA JASAVIĆ: 

 Danas je dan kada treba govoriti o dobrim odnosima sa našim 

susjedima i sa našim prijateljima. Upravo sa Cetinja želim da poručim ono 

što Cetinjani znaju da kažu, a to je da su nama najbliži i najpreči oni koji su 

do nas. Albanija je do nas, to je prijateljska zemlja i vrlo je dobro da imamo 



razvijene dobre ekonomske odnose sa Albanijom i u tom pravcu Pozitivna 

Crna Gora će podržati i pozdravlja ovakav sporazum. Ovo posebno iz 

razloga što crnogorska javnost sasvim sigurno zna, ali nije loše podsjetiti iz 

Parlamenta, da sasvim sigurno sve više je onih glasova u Evropskoj uniji 

koji govore o reformi Evropske unije sa stanovišta da ćemo se u Evropskoj 

uniji predstavljati ne na nacionalnom nego na regionalnom nivou. Zato 

želim da upoznam crnogorsku javnost da je naša saradnja sa našim 

susjedima prioritet državne politike koju mora voditi Crna Gora iz razloga 

što je sasvim jasno da oni koji su '90-tih godina, opet se vraćam na '90-te, 

ovo iz razloga što je Cetinje grad koji je branio da se ne dese devedesete 

koje su nas unazadile, upravo... 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Koleginice, samo trenutak. Ova sala ima dobru osobinu da je 

akustična, a ta osobina je dobra samo ako svi poštuju red. Ako nije tako 

onda postaje negativna osobina i ne čujemo koleginicu. Prema tome, 

iskoristimo akustiku da čujemo koleginicu. Izvolite. 

 

  

 



AZRA JASAVIĆ: 

Poštovani predsjedniče, vrlo je važno da se međusobno čujemo, ali je 

mnogo važnije da nas čuju naši građani, a mnogo je važnije da građani 

provjeravaju ono što mi radimo, jer jedno možemo govoriti, drugo možemo 

pričati, a treće misliti. Licemjera prepoznajemo po tome što kad govori laže, 

kad obećanje ne ispuni, kada mu se povjerite izda. To je ono zbog čega 

moramo u politici čestito raditi svoj posao, slijediti ono što mislimo i govoriti 

ono što mislimo i raditi ono što govorimo. Iz tog razloga želim da pošaljem 

poruku da je ovaj sporazum jako važan iz razloga što je naša ekonomska 

saradnja sa Albanijom i sa zemljama u regionu pretpostavka da se dobro 

živi i u našoj zemljama, ali ne samo u našoj zemlji, nego i u tim zemljama, 

jer logika da nama bude dobro a da za druge nas nije briga mora konačno 

da negdje ima svoj finiš i svoj kraj, jer dobro će nam biti onoliko koliko je 

našim komšijama dobro i našim komšijama će biti dobro onoliko koliko je 

nama dobro. A ne može nam biti dobro ukoliko se ne povezujemo, ukoliko 

jedni druge ne poštujemo, ukoliko ne radimo na ekonomskom, političkom i 

svakom drugom povezivanju. 

  Oni koji nas razdvajaju nijesu više u prilici da budu većina u 

crnogorskom Parlamentu i dobro je da nijesu većina i želimo da poručimo 

sa ove parlamentarne skupštine kolegama iz Albanije da u našem 



parlamentu imaju otvoren i iskren saveznički dogovor oko svake politike 

vezano za predstavljanje u Evropskoj uniji na dostojanstven način kako to 

na Balkanu znaju oni koji su znali da čuvaju mir, a ne oni koji su proizvodili 

rat. Hvala vam. 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala vama na trudu, koleginice.  

 Da li se još neko javlja za riječ? 

Kolega Nimanbegu i kolega Popović. Izvolite. 
 
  
 GENCI NIMANBEGU: 
 Ja bih želio iskoristiti priliku prvo da pozdravim sve poslanike koji su 
danas ovdje na Cetinju, normalno predsjednika, potpredsjednika Skupštine 
i cijenjene građane koji prate ovo zasijedanje. 
 Takođe bih želio iskoristiti priliku da u ovom domu ponovim molbu 
koju sam takođe ja kao poslanik imao od grupe nezadovoljnih radnika ovdje 
na Cetinju, "Košute", da se inicira njihov problem, da se o njima ovdje 
govori uz poruku da Cetinje puno više je očekivalo od pojedinih poslanika i 
vjerovatno ti poslanici bi znali o kojima je riječ, ja to nijesam dobro snimio, 
ali  želim da prenesem, jer problemi radnica "Košute su veoma slični sa 
puno radnika koji su u našoj tranziciji stradali. Zato je i ovaj međunarodni 
sporazum između Srbije i Albanije sporazum koji nadam se da će ovaj dom, 
tako će i biti, jednoglasno podržati iz samog razloga što je ekonomska 
saradnja i ono što je ovdje definisano sporazum koje su dva ministarstva u 
februaru 2015.godine potpisali, predviđeno da se ne samo u oblasti 
industrije, trgovine, turizma, poljoprivrede, već i saobraćaja, intenzivira i to 
takođe i stvaranjem mješovite zajedničke komisije koja će pratiti  
implementaciju ovog sporazuma i njen rok trajanja od pet godina mislim da 
je sasvim dovoljno da se puno stvari  ne samo inicira  nego i onih koje se 
dogovore oživotvori. Želio bih reći da se možda i pomoću ovog sporazuma i 
pomoću dosadašnje kvalitetne saradnje između dvije vlade, želio bih reći 



možda u ovom domu kao kuriozitet da je  Montenegro airlines  čarter let 
organizovao za reprezentaciju Albanije u... tako da i  Montenegro  airlines 
ima uticaja na kvalitetan fudbalski rezultat koji je dobio jednog predstavnika 
ovaj region na Evropskom prvenstvu. Sigurno je bilo dobro da je Crna Gora 
imala kvalitetnu reprezenaciju ove godine, ali sljedeće kvalifikacije će se 
kazati da je uspjeh država zajedničkih i da 2016. godine će predstavljati 
ono što se treba zaboraviti sprovesti. U ovom sporazumu nadam se da će 
biti mjesta za razvijanje infrastrukturnih projekata jer sam turizam zahtijeva 
puno takvih projekata i jedan od njih Jadransko-jonski auto-put, kao jedan 
od projekata  koji će doprinijeti ne samo ekonomskom već i kvalitetnijem 
komuniciranju ovog regiona što je značajno za ublažavanje problema iz 
prošlosti.  
 Zahvaljujem. 
 
 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala, kolega Nimanbegu.  

 Kolega Popović. Izvolite. 

 

 ANDRIJA POPOVIĆ: 

 Zahvaljujem. 

 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, 

crnogorske dijaspore,  

 Liberalna partija će svakako podržati Prijedlog sporazuma između 

Crne Gore i Albanije. Inače, raduju dobrosusjedski odnosi Crne Gore sa 

Albanijom, unapređenje stalno i vjerujem da će protekom vremena  i sa 

svim ostalim državama u regionu biti tako, iako ne možemo sada imati 

zamjerke na te odnose.  

 Svakako ja ću iskoristiti priliku ovdje da čestitam fudbalskoj 

reprezentaciji Albanije, koja se direktno plasirala na Evropsko prvenstvo u 

fudbalu. Takođe i fudbalskim reprezentacijama Bosne i Hercegovine i 

Hrvatske koji će braniti čast našeg regiona na tom velikom takmičenju.  



 Iskoristiću momenat da kažem jer mnogi poslanici sad nijesu sigurni 

uopšte što se desilo. Kao što je poznato, Liberalna partija je više puta 

podnosila prijedlog odluke o izvođenju državne himne na prvoj sjednici 

proljećnog i jesenjeg zasijedanja koje se održava  u našoj prijestonici 

Cetinje. Nažalost ona nije prošla, samo je prošao prijedlog Liberalne partije 

da to bude na konstitutivnoj sjednici koja se održava jednom u četiri godine. 

Na konstitutivnoj sjednici novog saziva Skupštine. Naravno, ponoviću taj 

prijedlog, jačanje identitetskih vrijednosti koje su inače, na neki način 

marginalizovane u Crnoj Gori je potrebno i to je jedan od vidova jačanja 

identitetskih vrijednosti. Da je sreće, kao i u mnogim drugim državama 

svijeta školski dani bi počinjali izvođenjem državne himne, početak, kraj 

emitovanja javnog servisa stalno bi započinjao emitovanjem državne 

himne. Na taj način bismo ipak jačali patriotizam u Crnoj Gori koji je sad već 

evidentno  nedostajući. 

 Zahvaljujem. 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala vam. 

 Kolega Škrelja. 

 

 LUIĐ ŠKRELJA: 

 Hvala, gospodine predsjedniče, uvažene dame i gospodo poslanici, 

poštovani građani i građanke Crne Gore i prijestonice Cetinje. 

 Pridružio bih se čestitkama pošto je tačka dnevnog reda  međusobna 

saradnja između država Crne Gore i Albanije, dosadašnji prethodni 

govornici su konstatovali da se radi o izuzetno kvalitetnim i dobrim 

odnosima, pridružio bih se čestitkama za plasman na prvenstvu Evrope 

Albanije u Francuskoj, a istovremeno bih iskazao žaljenje što i naša država 

Crna Gora nije uspjela da se plasira u to elitno takmičenje. U  svakom 

slučaju, nakon Andrije Popovića, poznatog sportiste,  sport treba shvatiti 



tako da ima momenat kad se dobija, a ima momenata kad se gubi. Veličina 

je u tome kada prihvatimo sportski, a ne nikako drugačije.  

 Kada se radi o ovoj tački dnevnoga reda, ne moram da kažem, ali 

volim da ističem da zahvaljujući ovoj vlasti koja je u Crnoj Gori 

konstatujemo jednu dobru i uspješnu saradnju na ekonomskom planu 

između ne samo države Albanije nego i ostalih susjednih država, što je 

kvalitet međunarodnih odnosa i uspostavljanje svega onoga što čini Balkan 

i što Crnu Goru čini liderom na ovim prostorima kad su u pitanju međusobni 

odnosi, tolerancija i kada je u pitanju ono što vodi ka društvu modernih 

demokratskih država. Nije u pitanju samo ekonomska saradnja između 

Crne Gore i države Albanije, tu imamo dosta što ćemo se susresti sa 

ostalim državama u okruženju, a prvenstveno Albanijom imamo jednu 

izvanrednu saradnju, što mislim da treba naglasiti, iz oblasti obrazovanja, 

gdje je država Crna Gora, naravno u saradnju sa resornim ministarstvima iz 

države Albanije, artikulisala i našla put da studenti i đaci i svi oni koji žele 

da nastave studije na albanskom jeziku, ovdje počinju i završavaju tamo na 

univerzitetima Albanije i da bez ikakvih prepreka vraćaju se ovdje i mogu sa 

tim stečenim znanjem da valorizuju i koriste u  svojoj državi u Crnoj Gori. 

Mislim da je to značajno kad se radi o manjinskim narodima, prevashodno 

iz redova Albanaca i ta saradnja  ima prostora da se unapređuje i na 

ostalim poljima, kao što je putna infrastruktura, neću da nabrajam ono što je 

gospodin Nimanbegu naveo, željeznička infrastruktura. Moram isto tako da 

primijetim i da saopštim da rijetki su slučajevi da se države susreću 

granično kao što se Crna Gora susreće sa Albanijom. Nas povezuju putna 

infrastruktura, povezuje nas Skadarsko jezero, povezuje nas Jadransko 

more. To treba na kvalitetan način ubuduće valorizovati, šanse su tu, 

parametri su tu, gabiriti su tu, volja je tu i sve ide ka tom pravcu. Apsolutno 

smatram da granični prelazi koji su zadnjih godina otvoreni između Crne 

Gore i Albanije su jedan putokaz i most saradnje između te dvije države. 

Naravno ne treba zaboraviti da je na potezu i konačan završetak putne 

infrastructure … Vrmoš kod Gusinja, koji će i te kako doprinijeti da se što 

kvalitetnije, što kraće i što češće sretnemo sa takvim državama. Naravno, 

Albanija je pokazala svoju spremnost i nadam se da ćemo se sa politikom 

dobrosusjedskih odnosa ubrzo sresti kada Crna Gora bude dobila pozivnicu 



za NATO đe je  vlast u Albaniji, vlada i predsjednik Vlade i predsjednik 

države Albanije pokazali bezrezervnu podršku Crnoj Gori za procese 

evroatlantskih integracija, dobijanje pozivnice za NATO.  

 Hvala. 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala, kolega Škrelja. 

 Da li se još neko javlja za riječ? 

 Hvala vam. 

 Da sačekamo kolegu Popovića. 

 Otvaram glasanje. Izvolite. 

 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, svi su bili za. 

 Idemo na posljednju tačku današnjeg dnevnog reda - Predlog odluke 

o izmjeni Odluke o obrazovanju Odbora za praćenje primjene zakona i 

drugih propisa od značaja za izgrađivanje povjerenja o izbornim 

procesima. Znači kontinuiran proces.  

 Predlagač ove odluke je koleginica Draginja Vuksanović. Izvolite, 

želite li riječ? 

  

 DRAGINJA VUKSANOVIĆ: 

 Zahvaljujem. 

 Ja sam samo htjela prije nego što pređem na ovo dvije digresije mimo 

ove odluke.  

 Hvala, predsjedniče, kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore, 

 Ja sam obećala nešto radnicima "Košute" ispred kada su me susreli, 

naravno da ću ih pomenuti. Vjerujem da će svi radnici u Crnoj Gori pa i 



radnici "Košute" i eventualno svi oni čija prava nijesu ostvarena uspjeti i 

realizovati ta svoja prava. Socijaldemokratska partija uvijek se borila za 

radnička prava, s  obzirom na činjenicu da je sama socijaldemokratska i 

pravda je spora ali je i dostižna.  Svaka ozbiljna država i ona država koja je 

sređena svoja radnička prava reugliše kao prioritetna, a ono što je posebno 

karakteristično za one države Evrope koje potpadaju evrokontinentalnom 

sistemu prava je činjenica da su prava radnika u stečenom postupku 

određena pravnim institutima kao posebna privilegovana prava, čak u 

francuskom Građanskom zakoniku iz 1804. godine postoji poseban institut 

koji radnička prava podvodi pod superprivilegovana potraživanja. Šta znače 

superprivilegovana potraživanja - da su to ona  potraživanja koja se odnose 

na svaki uži prioritet  i svi ovdje  vjerujem da ćemo se boriti za radnička 

prava i … neke nove procedure i nove investitore i novi podaci preuzimaju 

neke firme koje su podložne  stečaju, da će radnici imati prioritet u 

namirenju svojih potraživanja. To je prva digresija. 

 Druga digresija, želim da uputim pitanje nadležnima u javnom servisu 

Televizije Crne Gore. Zašto Televizija Crne Gore u nedjelju nije prenosila 

utakmicu ženske rukometne reprezentacije Crne Gore sa Slovenijom, jer je 

to bila utakmica za kvalifikaciju naše reprezentacije na evropsko prvenstvo. 

Želim da dobijemo odgovor od njih, ako je to moguće, da li su u pitanju bili 

tehnički problemi ili je nešto bilo  preče od toga. Ako znamo da ženska 

rukometna reprezentacija Crne Gore i rukometašice Budućnosti koje čine 

većinu, naravno u kompletnom sastavu, predstavljaju ponos ove države, ne 

znam zaista što je bilo preče u neđelju da se prenosi mimo te utakmice. Ja 

sam  tražila na svim kanalima, prenosa nije bilo.  

 Hvala vam što ste mi odobrili digresiju, sada prelazimo na ovu odluku.  

  

PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Danas je sportski dan u Parlamentu. Izvolite. 

 

  



 

DRAGINJA VUKSANOVIĆ: 

 Čitava javnost je upoznata sa predlogom ove moje odluke, naravno 

ovo je drugi zadatak koji je bio postavljen pred radnu grupu koju je 

imenovao predsjednik Parlamenta, kolege iz Skupštine, a to je bilo prošle 

godine. Početkom 2014. godine  radna grupa je počela sa svojim radom i 

ispunila je svoja dva zadatka. Prvi zadatak je da smo mi pripremili predlog 

zakona o finansiranju političkih subjekata i izbornih kampanja koji je dobio 

pozitivno svjetlo u Parlamentu, izglasan je u Parlamentu, i drugi je zadatak 

bio da se formira odbor, znači da se da odluka kojom će se formirati odbor 

za praćenje primjene zakona i drugih propisa od značaja za izgradnju 

povjerenja u izborni proces.   

 Ono što želim da naglasim jeste da su upravo predstavnici opozicije u 

ovom parlamentu inicirali da se formira ovaj odbor i da se odluka donese u 

Parlamentu. Svi smo se u toj radnoj grupi, gdje su bili predstavnici svih 

opozicionih partija, saglasili oko seljedećem: da će ovaj odbor imati 14 

članova i da će raditi po principu pariteta, sedam će biti iz reda vladajuće 

većine, a sedam iz reda opozicije. U međuvremenu, došlo je do izvjesnih 

izmjena, poslanici iz Demokratskog fronta smatrali su da svoje legitimno 

pravo treba da ostvare na protestima i samim tim formalnopravno ova 

odluka nije više mogla da egzistira kao ovakva. Ja sam preuzela na sebe 

obavezu da formulišem odluku na drugačiji način. Odluka će biti izmijenjena 

samo u sljedećem dijelu, a to je da će u radu ovog odbora takođe biti 

prisutno kao u prethodnoj odluci 14 poslanika, sedam iz reda vladajuće 

koalicije, sedam iz reda opozicije, ali iz reda onih opozicionih poslaničkih 

klubova koji to žele, da ne bismo došli u ovakvu situaciju da sad nabrajamo 

političke partije jednu po jednu.  

 Želim da iskažem da je meni zaista žao što su uvažene kolege iz 

Demokratskog fronta odbile da učestvuju u radu ovog odbora. Čak sam 

čula i neke sugestije da ovaj odbor ne treba da se formira. Ja se apsolutno 

ne slažem sa time, kao odgovorna osoba koja pristupa odgovornom ovom 

poslu, vjerujem da smo mi već u velikom gubitku vremena i velikom 

zaostatku. S obzirom na obim posla koji čeka ovaj odbor, uveliko je trebao 



da je počeo sa radom, jer njegov zadatak nije samo da radi pred same 

izbore, u toku izbora, nakon izbora, već treba da se pripreme kompletni 

članovi odbora. U kom smislu treba da se pripeme članovi Odbora? Svi oni 

koji budu radili kao članovi odbora treba prije svega da se upoznaju sa svim 

zakonim, tu su novi zakoni, treba da nađemo tumačenje normi, da vidimo 

da li će oni nadležni organi koji budu radili u pstupku pripreme izbora na 

adekvatan način primjenjivati i ove norme zakona. U tom smislu pozivam 

sve ostale kolege iz redova opozicije da podrže ovu odluku i da konačno 

ovaj odbor počne sa radom, ukoliko želimo da ozbiljno pristupimo ovom 

problemu. Vjerujem da ćemo vrlo brzo početi sa radom u pripremi izbora  

koji nas očekuju.  

 Zahvaljujem. 

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala vam. 

 Kolega Nikčeviću, izvolite. 

 

 RADIVOJE NIKČEVIĆ: 

Ja sam, moram priznati, tek jutros pročitao ovu odluku, uvažavam 

razloge za donošenje izmjene i dopune ove odluke, pa i značaja formiranja 

ovog radnog tijela za jačanje izbornog procesa. Ali, kao predsjednik 

Administrativnog odbora vjerujem da dijelim mišljenje i kolega koji su ovdje 

prisutni u ovom današnjem zasijedanju iz Administrativnog odbora, kako 

ćemo mi ovu odluku sprovesti. Imao sam dilemu čitajući odluku, ali sada u 

obrzaloženju razjašnjena je jedna dilema, ali onda postavljam pitanje: Ako 

se mislilo da se promijeni član 4 time što će se izaći u susret i riješiti onaj 

problem koji je bio u onom trenutku kada smo formirali radno tijelo, a imali 

smo imperativnu normu gdje se moralo tako učestvovati tu, imajući u vidu 

odluku Fronta da ne učestvuje u tom dijelu, sada postavljam pitanje zašto 

onda nijeste ostavili dio člana ili prvi stav člana 4 gdje se kaže da Odbor 



ima 14 članova paritetnih 7 - 7. Jer, bez te odluke, ako stoji ovdje što stoji ja 

onda ne znam kako ćemo, kome uputiti poziv, koliko će ih biti, može da 

bude dva, može tri, može četiri, može pet, može 10, ko zna koliko može.  

 Sljedeće, oni koji žele - žele ljudi iz opozicije, znači dvojicu imamo od 

četiri već po onoj odluci koju smo utvrdili na Administrativnom odboru, od 

četiri iz opozicije imamo dvoje iz parlamentarne opozicije iz reda Kluba 

samostalnih poslanika, koji ne učestvuju danas ovdje, a vidim treći iz SNP-a 

koji ne želi takođe. Imamo dilemu, imajući u vidu trenutnu situaciju, ne 

samo sa Frontom nego i sa ostalim klubovima. Zato bi dobro bilo da 

razjasnimo ovo, informaciju koju sam dobio pred ovo zasijedanje, da ovaj 

akt nije razmatrao nadležni odbor, Odbor za pravosuđe i politički sistem. 

Korektno bi bilo da prvo raščisti sve te dileme i da ove moje dileme koje 

sam imao, čovjek jedan od 13 poslanika koji će primjenjivati sjutra ovu 

odluku, da do kraja to rasčistimo ovdje  kako ne bismo mi sami na Odboru, 

jer se dešava da na Odboru jedan dio poslanika, neću ga spominjati jer nije 

ovdje, uvijek ima jedan  stav kada  se donosi odluka, a kada donosimo 

odluku u  Administrativnom odboru ima neki drugi stav, treći na Kolegijumu 

I kao proizvod toga imamo promijenjene odluke i onda ovdje dolazimo u 

poziciju da zaista ne možemo. Korektno je bilo makar mi ovdje koji sjedimo, 

koji primjenjujemo ovu odluku, da ovdje raščistimo to, da slobodno 

tumačimo pojedinačno na Administrativnom, jasno, ako se kaže da ima 14, 

7-7, piše u Odluci, je li tako? I sledeće da se odgovori, neko ko hoće i želi 

da učestvuje u ovom trenutku to neće, hoćemo li ostaviti prostor za njih? 

Sledeće, šta je s onom odlukom ... ispoštovali Administrativni odbor od 9. 

septembra gdje smo imali sedam predstavnika parlamentarne opozicije, 

četiri parlamentarne, odnosno obrnuto, sedam parlamentarne pozicije i 

četiri parlamentarne opozicije.  

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala Vam.  



 Moraćemo imati političke dogovore bar na Kolegijumu, pa ćete 

dobijati tu odluku, kako politički to da riješimo.  

 Izvolite, poslanice Vuksanović. 

 

 DRAGINJA VUKSANOVIĆ: 

 Uvaženi kolega, meni je stvarno žao što Vi nijeste ranije pročitali ovu 

odluku, ovo smo mogli da razjasnimo. Evo, o ovoj odluci čitava javnost 

priča i govori od kada sam ja počela da predsjedavam tom radnom grupom 

i žao mi je zaista što ovaj posao nije doveden do kraja, ali ne mojom 

krivicom, jer ja uporno insistiram i želim da se što prije počne sa ovim.  

 Ovdje je sve jasno, sedam mjesta je za poslanike iz reda vladajuće 

većine, sedam je za kolege iz opozicije koji to žele. Suština priče je u 

sledećem: 

 Poslanici Fronta očigledno to ne žele, a oni su inicirali da se ovaj 

odobor formira, između ostalih. Imamo iz reda opozicije kolege iz Pozitivne 

Crne Gore, kolege Socijalističke narodne partije, kolege iz Kluba nezavisnih 

poslanika, znači svi koji žele da učestvuju u ovom odboru mogu da 

učestvuju. Ovo su mjesta rezervisana za njih. Vjerujem da će se naći među 

kolegama iz ovih klubova koje sam nabrojala sedam kolega koji će željeti 

da učestvuju, jer je upravo ova inicijativa krenula iz opozicije, to je prva 

stvar. To što nije prošlo Odbor za politički sistem, pravosuđe i upravu ne 

znam zbog čega, ali prošao je Zakonodavni odbor sa glasovima sedam-

nula. Znači, tada je odluka bila jednoglasna i apsolutno ne vidim razloga da 

ova odluka danas ne prođe u Parlamentu.  



 Ono što želim javnosti da kažem to je da nikakav spor u radnoj grupi 

gdje su bili predstavnici svih poslaničkih klubova, izuzetak su sad, 

izvinjavam se kolegama iz nezavisnih klubova, zato što tad ja mislim još 

nije bio formiran nezavisni klub poslanika, svi smo se složili sa ovim. Čak je 

i na pretprošloj sjednici Zakonodavnog odbora kolega Bojović iz Fronta 

glasao za onu moju predhodnu odluku koja je sad samo u izmijenjenom 

sastavu da bi se eventualno izbjegle bilo kakve neprijatnosti i nedoumice. 

Ali, ono što je jako bitno i što mora da se zna to je da ovaj odbor je odavno 

morao početi sa radom i da smo mi bili u saglasnosti sa svima. Jedini spor 

koji je postojao između nas jeste ko će da predsjedava ovim odborom, da li 

će neko iz opozicije, da li će neko iz vladajuće većine ili će biti model 

kopredsjedavanja. To je jedino oko čega smo se mi sporili. Još jednom 

želim da kažem da su upravo kolege iz opozicije inicirale da se formira ovaj 

odbor. Zahvaljujem.  

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Nema potrebe, da krenemo da radimo, više se formiramo nego što 

radimo po ovom pitanju. Biće prilike da to razjašnjavamo, na Kolegijumu 

pozvaćemo i vas i ... 

 Da li se još neko javlja za riječ?  

 Koleginica Jasavić. Izvolite.  

 

  



AZRA JASAVIĆ: 

 Zahvaljujem, uvaženi predsjedniče.  

 Ja bih prije diskusije imala samo pitanje za predlagača.  

 Vi ste u Odluci koja je danas na dnevnom redu, o izmjenama Odluke 

o obrazovanju Odbora za praćenje primjene zakona i drugih propisa od  

značaja za izborni proces, naveli  da se mijenja član 4, član 4 mijenja se i 

glasi, pa ste naveli  stav koji se mijenja i obrazložili .   

 Imajući u vidu dileme koje je iskazao kolega Nikčević, mene samo 

zanima, iz Vašeg obrazloženja nijesam zaključila da ste Vi mijenjali član 4 

nego stav 2 člana 4 i mislim da je zbog toga došlo do nesporazuma. 

Tehnički, po meni, ovdje se desio propust, jer  Vi ste obrazlagali da ostaju 

na snazi odredbe člana 4 ranije Odluke u stavovima 1, 3, 4 i 5, to se iz 

Vašeg obrazloženja moglo zaključiti, a iz teksta koji mi imamo danas i 

razmatramo ga da se zaključiti da se kompletan član 4 mijenja sa jednim 

stavom i da se sve odredbe stavljaju van  snage Vašim novim izmjenama i 

dopunama. Iz tog razloga, zbog tog teškog propusta, došlo je do 

nesporazuma između, meni se čini ne znam da li sam u pravu, između Vas 

predlagača, uvažena koleginice, sa kolegom Nikčevićem. Logično jeste da 

moramo imati  kvalitetan odnos o kome ste Vi govorili i Vi ste ga potvrdili, ali 

u papirima tako ne stoji i to je sporno. To bi bilo možda dobro da razjasnimo 

pa da onda diskutujemo ili da vidimo kako eventualno da nađemo rješenje 

da se dalje nastavi kvalitetna, konstruktivna rasprava o ovom vrlo važnom 

pitanju. Hvala.  

 



 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ:  

 ... ako sam Vas shvatio, pa da pomognemo.  

 Znači, stoji: “član 4 mijenja se i glasi” što će reći da je član 4 samo 

ono što sad imamo, samo to što sad imamo i o sastavu Odbora ... odlučuje 

Skupština u roku od 60 dana, što znači o broju i sastavu ćemo mi odlučiti.  

 Nemam osnovni tekst kod sebe jer službe ga nijesu...  

 Izvinite, da mi pomognete ... 

 Imamo ga, izvinjavam se.  

 Da to riješimo u hodu da bismo odagnali nejasnoće.  

 Izvolite, evo da riješimo problem u hodu. Predlagač je tu pa možemo 

odmah riješiti.  

 

 RADIVOJE NIKČEVIĆ: 

 ...da se ljutim ovdje. Ja čak Vas uvažavam, Vi ste pravnik, koleginica 

takođe i s pažnjom sam slušao. Jedno je jasno, ovdje  nema onih koji su 

sve ovo zagovarali. Mi iz DPS-a jedva čekamo i ja kao predsjednik 

Administrativnog odbora jedva čekam, evo mogao sam i da sugerišem da 

kažete ovdje rok kada treba Administrativni odbor to da uradi, evo ni to 

neću. Ovdje je suština, ovo što ste Vi kazali, trebali smo samo da kažemo - 

ne mijenja se čitav član 4 nego stav taj koji će pojasniti ono gdje smo imali 

dilemu. 



 Znači, ne mijenja se član 4 nego stoji, stav 1 je ok, stav 2 je ok, 3, 4, 

evo neću da vas učim, mijenja se taj stav i razjašnjavamo situaciju ili onda 

djelujemo dalje. I čak je trebalo i onda da se prepišu ostale odluke koje su u 

staro, svaki ostali član i mi djelujemo u roku od nedjelju dana, 15 dana, 

kako želite. Hvala.  

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Znači, mijenja se stav 2.  

 Izvolite, koleginice.  

 

 DRAGINJA VUKSANOVIĆ: 

 Znači, to je ta formalnopravna ... koja treba da se uradi. Ja kako sam 

se bila potpuno opteretila i zauzela sa time da se što prije odluči po ovome, 

suština je znači u samom obrazloženju, mislim da je to svakome jasno. Ono 

što je vrlo bitno jeste da je ovo prošlo i Zakonodavni odbor, možda evo 

samo da smo taj formalnopravni dio, taj tehnički dio hoću da kažem, 

primijetili sad ne bi bilo tih procedura, ali potpuno prihvatam taj dio. Ono što 

je suština jeste da smo se svi usaglasili oko samog obrazloženja i da je 

suština u tom obrazloženju i da su građani upoznati sa time što se htjelo 

reći sa tim izmjenama i da se što prije počne sa radom ovog odbora koji 

zaista treba puno da radi. Hvala.  

 

 PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 



 Evo, ja ću pokušati da riješim problem.  

 Znači, član koji se mijenja je član 4, mijenja se stav 2 i mijenja se 

samo jednim stavom, a to je da Odbor čine članovi koji ... birani iz reda 

poslanika paralmentarne većine iz redova poslanika opozicije na paritetnoj 

osnovi, s tim da su u Odboru zastupljeni predstavnici svih klubova 

poslanika ukoliko to žele. Mijenja se stav 2 ... ostaje na snazi i brišu se 

izmjene stav 2 - 60 dana, jer već postoji rok od 15 dana kada to treba 

uraditi. Tako da bi se u konačnom tekstu, uz pomoć koleginice i kolege 

Nikčevića, Odluka glasala samo sa izmjenom: član 4 stav 2 se mijenja, a 

stav 2 izmjene se briše jer je to regulisano stavom 4 osnovne odluke. 

Jesmo li se razjasnili? Samo se stav 2 mijenja, sve ostalo ostaje na snazi, a 

stav 2 izmjene se briše, u roku od 60 dana, nepotreban. Regulisano je 15 

dana od stupanja na snagu ove odluke. Kasnimo, ali pošto se mijenja jedan 

bitan element Odluke, rok teče od trenutka kada se izmjena završi.  

 Da li neko želi riječ? 

 Izvolite, kolega Nimanbegu.  

 

 GENCI NIMANBEGU: 

 Predsjedniče, vama se obraćam. Cijenim vaše napore da se ovo 

razjasni, ali bismo to trebali imati napismeno. 

 

  

 



PREDŚEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Cijenim vaš napor i on je opravdan, legitiman i legalan, ali htio bih da 

pomognem da krenemo što prije da radimo taj posao. Ostaje nam to što je 

pred vama. To što je pred vama u Odluci ostaje i to mijenja stav 2 osnovne 

Odluke. Stvar je jasna. Neki klubovi ne žele da učestvuju i dajemo 

mogućnost onima koji žele da učestvuju i da se zadrži paritet. To je jedina 

promjena, sve ostalo je kao u osnovnoj Odluci. Tako da je to jedina 

promjena koji žele da učestvuju, a koji ne žele da ne spriječe rad ovih zbog 

principa pariteta. Ključ je očuvati paritet vlast - opozicija da bi se mogao taj 

posao obaviti sa puno povjerenja. Hvala vam, kolega Nimanbegu, na 

razumijevanju.  

 Je li jasno o čemu glasamo? Ponoviću. Član 1 Odluke se mijenja, uz 

saglasnost predlagača, član 4 stav 2 se mijenja i glasi i ostaje u integralnom 

tekstu ovo što ste dobili, briše se u stavu 2 izmjene i ostaju svi stavovi 

osnovne odluke. Hvala vam, kolege pravnici, prije svega i kolega 

Nimanbegu.  

 Izvolite, koleginice Jasavić.  

 

 AZRA JASAVIĆ: 

 Uvaženi predsjedniče, pošto smo razriješili dilemu oko toga šta ostaje 

na snazi od člana 4 i šta se mijenja i šta se ne mijenja, šta se prihvata, a šta 

se ne prihvata iz Odluke, meni je lično jasno, htjela bih samo malo da se 

osvrnem na sam tekst Odluke i na neku političku istoriju donošenja ove 

odluke. Važno je da danas u odsustvu uvaženih kolega koji su potencirali 



ovo pitanje, a sigurno pažljivo slušaju, govorimo o onome o čemu smo 

nekada radili. Jer, suština ozbiljne politike je da svako uvijek stane iza svog 

stava i da stoji, bez obzira kakvi vjetrovi duvali, na pozicijama koje je 

spreman da brani snagom argumenta.  

 Kolege iz Demokratskog fronta i Socijalističke narodne partije su 

zajedno sa kolegama iz Pozitivne Crne Gore pokazali da postoji 

nepovjerenje i iskazali nepovjerenje u izborni proces. Tog povjerenja nikada 

nije bilo i zato ne možemo govoriti o vraćanju povjerenja u izborni proces 

već o izgradnji povjerenja u izborni proces. Veoma uspješnom saradnjom u 

opoziciji nađen je minimum osnova za saradnju koji je podrazumijevao vrlo 

jasno, a o ovome sam govorila i u ranijim sazivima i kada su kolege bile 

prisutne, a danas kada su kolege odsutne, da smo se oko elektronske 

identifikacije birača dogovorili jer je to bilo vrlo važno da bi izbjegli glasanje 

u tuđe ime, zbog osnova sumnje, neću reći ni zbog osnovane sumnje nego 

zbog osnova sumnje da se na nekim biračkim mjestima glasalo u tuđe ime. 

 Ono oko čega se nikada Pozitivna Crna Gora nije dogovorila sa 

kolegama iz Demokratskog fronta i Socijalističke narodne partije jeste da se 

pristupi brisanju birača koji se nalaze šest mjeseci van Crne Gore. Taj 

dogovor je bio vrlo jasan i eksplicitan. Išli smo na Zakon o izboru odbornika 

i poslanika gdje smo to dogovorili i računali smo da neće doći do toga da se 

iz bilo kog dijela opozicije dođe do zvaničnog predloga zakona o brisanju 

birača koji su van zemlje šest mjeseci. Nakon toga smo imali iznenađenje, 

ja lično kao predstavnik Pozitivne Crne Gore koji je bio u radnoj grupi za 

izgradnju povjerenja u izborni proces, koje je došlo od Demokratskog 

fronta. To je da se birači koji su van Crne Gore šest mjeseci brišu iz 

biračkih spiskova. To je ono o čemu se nijesmo dogovorili i to je ono na šta 



Pozitivna Crna Gora nikada neće pristati prvenstveno iz razloga koje smo 

ranije navodili, u prisustvu kolega, a oni se odnose na jasne političke 

razloge. To je da je najveći broj pripadnika manjina ... na biračkim 

spiskovima koji je iz političkih i ekonomskih razloga van Crne Gore.  

 Devedesetih godina, evo i danas pominjem, ali sam zbog tih 

devedesetih godina ušla u politiku jer ne želim da nam se ponove i želim da 

dam svaki atom svoje snage, bez pitanja koliko to košta, da se one više 

nikada ne ponove, niti da dam priliku onim snagama koje su bile 

dominantne da ponovo budu dominantne. Jer, to je za mene neprihvatljivo 

zbog lošeg iskustva koje smo imali u regionu, pa su nas i Ujedinjene nacije 

izopštile iz tog sistema. Prvenstveno iz razloga što su upravo pripadnici 

brojčano manjih naroda, jer ne prihvatam da jesam nacionalna manjina u 

Crnoj Gori jer sam konstitutivni dio crnogorskog bića kao Bošnjakinja, došlo 

je do političkog pogubljenja 90-ih godina pripadnika manjinskih naroda i 

nakon toga zbog loše ekonomske politike i nesnaženja institucija u Crnoj 

Gori koji je najveći propust Demokratske partije socijalista i 

Socijaldemokratske partije došlo je do ekonomskog pogubljenja pripadnika 

manjina, a samo Demokratski front želi da napravi administrativno 

pogubljenje i napravi završni čin u brisanju svih onih koju jedinu domovinu 

imaju u Crnoj Gori i to onih koji nemaju državljanstva u drugim zemljama. 

To je za nas neprihvatljivo i mi to nećemo apsolutno nikada podržati.  

 Što se tiče ove odluke, ona je inicijalno dobro postavljena. Svakako 

da povjerenje u izborni proces moramo, odnosno ne možemo da povratimo 

jer ga nije bilo, moramo da izgradimo. Žao mi je što kolege iz 

Demokratskog fronta i ostalih parlamentarnih partija nijesu danas ovdje jer 

se bitka bije na svakom mjestu u politici, i na terenu, i u parlamentu, i sa 



komšijama, i sa prijateljima, i sa svima onima sa kojima se svakodnevno 

srijećemo, i sa radnicima Košute. Suština priče je da ne možemo sa bojišta 

ići, a bojište za ozbiljne demokratije je ozbiljno političko bojište parlament. 

Tu moramo ukrštati snagu argumenata i dati priliku crnogorskim građanima 

da nas čuju i da se sučelimo u mišljenjima i predstavimo našu viziju kojim 

putem želimo da idemo.  

 Iz tog razloga želimo da budemo oni koji će razblokirati procese 

zamrznute mnoge u Crnoj Gori, želimo da ono što jesu izborne krađe 

razblokiramo i to ne vjerujemo da možemo bojkotom, ne vjerujemo da 

možemo odsustvom iz radnih grupa koje ovdje formiramo jer se vjerujemo 

međusobno dok se provjeravamo. Jer, ne možemo vjerovati jedni drugima 

ako jedno govorimo, drugo radimo, a treće predstavljamo. Iz toga razloga, 

mi smo iz Pozitivne bili potpuno saglasni sa kolegama iz Demokratskog 

fronta da predsjednik ovog odbora bude iz redova opozicije. Smatramo da 

je to logično jer je opozicija pokazala najveći stepen nepovjerenja u izborni 

proces, zato smo imali aferu "snimak" koja je to opravdavala. Ono što je 

neprihvatljivo za Pozitivnu Crnu Goru i što jeste tačka razdvajanja sa 

Demokratskim frontom jeste, jasno da kažemo, brisanje birača iz biračkih 

spiskova, jer ako nam je to budućnost Crne Gore, onda u tu budućnost mi 

nećemo sa tim snagama što se mene lično tiče ići. Hvala vam.  

 

 PREDṤEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala Vam. 

 Bilo bi nelegalno ... da se niko nije odjavio, prema tome svi legalno u 

biračkim spiskovima. 



 Kolega Sekuliću, izvolite. 

 

 PREDRAG SEKULIĆ: 

 Hvala Vam, gospodine predsjedniče.  

 Uvažene kolege, dozvolite da se svi zajedno prisjetimo da ovaj 

parlament ima zaista jednu dugu tradiciju rada na izbornom zakonodavstvu 

kako od strane partije na vlasti, tako i od strane kolega iz opozicije. Rekao 

bih da smo tokom poslednjih 25 godina višestranačkih zaista u više navrata 

mijenjali izborni zakon i uglavnom te promjene su bile usvojene 

konsenzusom. Sve ono što su bili dobri predlozi, sve što je bilo na tragu 

dobre demokratske prakse Demokratska partija socijalista je bila spremna 

da usvoji i usvajali smo. Naravno, ne treba zaboraviti da je sve 

parlamentarne izbore i predsjedničke izbore ... ocjene od strane onih koji 

su, čini mi se, najrelevantniji a to je međunarodnih organizacija koji su pratili 

te procese i rekao bih da u tom tijelu nema ničega spornog.  

 Pošto je sporno pitanje povjerenja u izborne procese. Što se tiče 

građana rekao bih da tog nepovrjerenja ovdje nema, nema nikakve dileme 

s obzirom da na sve izbore izlazi više od 70% građana Crne Gore i ne vidim 

zašto bi bilo ko iskazivao nepovjerenje u izborne procese kad u tolikom 

procentu izlazi i glasa na tim izborima. Znači, građani nemaju to 

nepovjerenje. Ko ima nepovjerenje? Nepovjerenje u izborni proces, prije 

svega, imaju naše uvažene kolege koje gube izbore. Ne govorim samo o 

poslednjim izborima, govorim o mnogim izborima prije toga, govorim i o 

predsjedničkim izborima. Naravno, njihovo je pravo da se ljute i da traže 

promjene izbornog zakonodavstva. U skladu sa dobrom demokratskom 



praksom koju inače baštini Demokratska partija socijalista zaista smo u ... 

izlazili u susret i rekao bih da smo zajednički radili na onom što su dobra 

rješenja. Rekao bih da smo išli čak i korak dalje i da smo ugradili neka 

rješanja koja će doživjeti probu vremena, ali kažem još jedanput, 

upozoravali smo da neka rješenja ne postoje nigdje u svijetu, ali smo 

spremni apsolutno, da bi bila potpuno kontrola izbornog procesa spremni 

smo da i ta rješanja ugradimo u izborni proces.  

 Šta se sada dešava? Oni koji su predlagali da imamo posebni 

skupštinski odbor koji se bavi kontrolom i primjenom izbornog 

zakonodavstva danas nisu sa nama. Sa druge strane, rekao bih da je ovaj 

odbor veoma značajan, ne manje značajan nego što je Državna izborna 

komisija kao državni organ koji prati izborni proces tokom čitave ... Kažem, 

u svakom slučaju spremni smo na sve ono što se dogovorimo zajedno sa 

kolegama iz opozicije i da na tom odboru zaista budu prisutni ljudi iz vlasti i 

ljudi iz opozicije. Ne smatramo da je loše rješenje ono koje smo imali tokom 

rada na izbornom zakonodavstvu, da imamo kopredsjedavajućeg, znači da 

jedan čovjek bude iz vlasti, jedan čovjek da bude iz opozicije. Čini mi se da 

je to negdje najbiliže onome što naše uvažene kolege iz opozicije smatraju 

vraćanjem povjerenja u izborni proces. Nama je najvažnije da građani imaju 

povjerenja u izborni proces. 

 Dozvolite mi još nekoliko rečenica, kao poslanik građanske partije za 

koju dominantno glasaju i predstavnici manjinskih naroda. Damokarska 

partija socijalista je ponosna na sve ono što građani tokom proteklih 25 

godina ... Ponosni smo činjenicom da u vremenu kada je oko nas buktao 

građanski rat Crna Gora je sačuvala mir. Ponosni smo na činjenicu da smo 

bez obzira na incidente koji su se dešavali i zbog kojih smo u više navarata 



izrazli žaljenje ipak u Crnoj Gori napravili jednu važnu ... i ako ništa drugo to 

nam takođe priznaju ... adrese. Naravno, ponosni smo i načinjenicu da smo 

otvorili vrata Crne Gore za sve one nesrećnike sa prostora bivše 

Jugoslavije koji su potražili sklonište  i čini mi se da to nikada ne treba da 

zaboravimo, svi mi ovdje u Parlamentu, ali sa druge strane ono što je bitno 

Demokratskoj partiji socijalista jeste da to cijene građani Crne Gore, a 

posebno građani koji su pripadnci manjinskih naroda u Crnoj Gori. Hvala 

vam. 

 

 PREDṤEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala vam, kolege.  

 Naš zajednički problem je to što imamo neproporcionalno iseljavanje, 

mnogo se više iseljavaj brojčano manji narod, a iseljavanje brojčano 

manjeg naroda narušava ... harmoniju u svoj ovoj osebujnosti. To je naš 

zajednički problem. Naravno, vezan je za mnoge razoge, ali je to naš 

zajednički, politički problem Crne Gore.  

 Kolega Periću, izvolite. 

 

 SRĐAN PERIĆ: 

 Na samom početku bih iskoristio priliku da negdje i obavežem sve 

klubove koji su ovdje iskazali interesovanje za radnike Košute da ćemo tu 

istu brigu pokazati sa odgovarajućom zakonodavnom inicijativom, da ne 

ostane samo da smo, narodski rečeno, ispirali usta sa problemima 



radnicima Koušute, nego da kao što smo i drugim prilikama radili, učinimo 

nešto kako bi zaista i zaštitili prava. Moram da kažem da mi je pomalo bilo 

neobično čuti da predstavnik partije ... ekonomske probleme upravo 

Košute, sada govori o tome da treba zaštiti njihova prava, nakon teškog 

perioda 20 i nešto godina.  

 Elem, kada je riječ o ovom dijelu koji se odnosi na izborni process, mi 

ovdje govorimo o povjerenju u izborni process, negdje i jeste moguće i 

polemika sa nekim od prethodnih predlagača, kad se govori da je procenat 

izlaznosti na izborima zapravo dokaz povjerenja u izborni proces. 

Nepovjerenje u izborni proces nije stvar ovog trenutka u Crnoj Gori. Da se 

podsjetimo da je unazad sto godina kada su postojale dvije stranke u Crnoj 

Gori postojala predstava da oni koji nisu dio dominantne struje možda nisu 

prijatelji države, možda nisu najbolji izbor i u krajnjoj crti, zašto ne reći, 

pritisci koje su ljudi trpjeli zbog političkog i različitog mišljenja nije novina u 

Crnoj Gori. Mi moramo da napravimo istorijski iskorak u tom pravcu.  

 Količina ljudi koja će izaći na izbore nije dobar argument da je to 

povjerenje u izbore. Dok god čujemo na terenu, a mi se iz opozicije zaista 

susrećemo sa tim na terenu, znate kako, dao bih podršku, ali ja sam 

zaposlen u državnoj upravi. Dok god taj argument imamo, a imamo ga 

stalno, svakodnevno i svako u ovom parlamentu ako hoće da bude iskren 

srijeće se sa tim problemom posebno u opozicionim klupama, onda po 

nekom ustaljenom, bez obzira na bilo koji izvještaj o povjerenju u izborni 

proces, mi zaista ne možemo govoriti. Mi treba da osnažimo taj proces, mi 

treba da ohrabrimo građane da se oni mogu izjašnjavati bez ikakvog straha 

od posljedica tog izjašnjavanja na izborima i ovo tijelo mora da pomogne 



tom procesu, a ne dok usvajamo to tijelo da mi negdje konstatujemo da su 

sve stvari u redu. 

 Potputno sam saglasan sa koleginicom Jasavić koja je i rekla da 

nećemo moći ostvariti pravo ako čekamo da nam ga neko da. Moramo se 

boriti za njega i formiranje ovog tijela jeste od suštinskog značaja u tom 

pravcu. Zahvaljujem. 

 

 PREDṤEDNIK RANKO KRIVOKAPIĆ: 

 Hvala, kolega Periću.  

 Hajmo da krećemo u izgrađivanje povjerenja, a to nećemo 

produbljivanjem razlika, nego tražanjem zajedničkih elemenata. Hvala na 

razumijevanju. 

 Stavljam na glasanje Predlog odluke o izmjeni kako sam naveo, znači 

dopuna da se mijenja samo stav 2, da ostaju svi ostali stavovi osnovne 

Odluke i da se briše stav 2 izmijene. Za, protivi i uzdržani? 

 Hvala vam. Glasao je 41 poslanik, 40 za, jedan je bio uzdržan. 

Konstatujem da smo Odluku usvojili.  

 Ovim smo završili prvu śednicu jesenjeg zasijedanja u 2015.godini. 

Sjutra nastavljamo u Podgorici. Hvala vam.  


